
  

  

 

   
  

 
 

 

HANDIKAPPRÅDET   

VID FASTIGHETSNÄMNDEN OCH  

MILJÖ- OCH HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN  

  

 

PROTOKOLL NR 1/2011 
 

Sammanträdesdag:  

Måndag den 24 januari 2011 

 

    

 

  
Justerat den Justerat den 

 

 

 

Stefan Mattsson Britt-Marie Karlsson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Stefan Mattsson (SRF) 

Vice ordförande Britt-Marie Karlsson (HSO-FEB) 

Ledamöter Leenu Hernejärvi (HSO/Astma) 

 Seppo Mälkki (RSMH) 

 Eva Söderbärj (HSO/FUB) 

 Ann Louise Larsson Kapp (DHR) 

 

Dessutom närvarade föredragande tjänstemännen Ann-Marie Stenman och 

Ulf Nyström-Stellan från stadsbyggnadskontoret samt handikapprådets sek-

reterare Christina Moberg och Ingrid Mårtenson. 

 

Ej närvarande:  Britt-Inger Stjernström (HSO/R) 

 Maria Stigle, sekreterare 

 

   

§ 1 Sammanträdets öppnande 

Stefan Mattsson hälsar alla välkomna och förklarar sammanträdet 

öppnat. 

 

 

§ 2 Val av ordföranden och vice ordföranden 

Rådet väljer Stefan Mattsson till ordförande och Britt-Marie 

Karlsson till vice ordförande under mandatperioden 2011-2014. 
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§ 3 Val av protokolljusterare 

Ordföranden Stefan Mattsson och vice ordföranden Britt-Marie 

Karlsson utses till att justera dagens protokoll.  

 

 

§ 4 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkänns med tillägg under Övriga frågor. 

 

 

§ 5 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nr 6/2010 som läggs till handlingarna. 

 

 

§ 6 Anmälan av delegationsbeslut/remissyttrande 

 Inga delegationsbeslut att anmäla denna gång. 

 

  

§ 7 Inkomna protokoll/skrivelser 

Inkomna protokoll/skrivelser anmäls och läggs till handlingarna. 

 

- Kommunstyrelsens handikappråd, protokoll nr 8/2010 

 

- Protokollsutdrag från kommunstyrelsens sammanträde den 15 

december 2010 angående Funktionshinderombudsmannens 

årsrapport 2009. 

 

Rådet lyfter frågan om utbildning för personalen som rapporten 

tar upp på sid 49. Rådet anför att det är av stor vikt att personalen 

vid förvaltningarna utbildas i hur man bemöter allmänheten i oli-

ka frågor och att det finns bra rutiner för detta. Sekreterarna får i 

uppdrag att ta reda på hur det förhåller sig med utbildning och ru-

tiner kring bemötande på fastighetskontoret respektive miljöför-

valtningen. 
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§ 8  Inkomna remisser 

 

Remiss om slutbetänkande av fiskelagsutredningen (JO 2007:03) 

med fiskevården i fokus – en ny fiskevårdslag (SOU 2010:42). 

 

Rådet avstår från att yttra sig. 

 

 

§ 9 Besök av Ann-Marie Stenman och Ulf Nyström-Stellan från 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Ann-Marie och Ulf arbetar med Entré Stockholm, en guide på 

Stockholms stads hemsida som visar hur tillgängligheten ser ut i 

allmänna lokaler i Stockholm. Guiden har till uppgift att invente-

ra affärer, restauranger, museer, idrottshallar, hotell med mera i 

framför allt innerstaden, ur tillgänglighetssynpunkt. Hittills har 

ca 7 000 lokaler inventerats och lagts in i databasen. Kulturför-

valtningens och idrottsförvaltningens lokaler finns nu också in-

lagda. 

 

Ingen värdering eller bedömning görs i samband med inventer-

ingen, inte heller betygsätts inrättningen, utan guiden ger endast 

en beskrivning av hur tillgängligheten ser ut, vad som finns i 

form av exempelvis ramper och kontrastmarkeringar. Sedan får 

var och en själv bedöma hur tillgänglig lokalen är, utifrån sitt 

eget individuella behov. Det är själva entrén som inspekteras, 

men när det gäller hotell och restauranger tittar man även på hur 

toaletter och rum är utformade. 

 

Efter genomförd inventering lämnas information till lokalinneha-

varen om hur tillgängligheten skulle kunna förbättras, men gui-

den ställer inga krav. 

 

Informationen om de inventerade lokalerna publiceras på Stock-

holms stads hemsida: www.stockholm.se/entre. Sökfunktionen är 

väl utvecklad och sökkriterierna många. Webbsidan är även till-

gänglig för synskadade via skärmläsare. 

 

http://www.stockholm.se/entre
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Ann-Marie och Ulf uppmanade rådet att ta sig en titt på guiden 

och gärna komma med synpunkter. De tar också gladeligen emot 

tips och hjälp med att uppdatera informationen om hur tillgäng-

ligheten ser ut i de inventerade lokalerna. 

 

 

§ 10 Aktuellt från fastighetsnämnden 

  

- Förvaltningen av stadens idrottsanläggningar överfördes från 

idrottsnämnden till fastighetsnämnden den 1 januari 2011. Det 

betyder i stort att fastighetskontoret har ansvaret för förvalt-

ningen och den yttre driften av byggnaderna. Själva idrotts-

verksamheten i anläggningarna sköts som tidigare av idrotts-

förvaltningen. Rådet föreslår att bjuda in fastighetschefen på 

fastighetskontoret för att klargöra gränsdragningen, se § 12 

punkt 2 b längre ner. 

 

- I fastighetsnämndens budget för 2011 har 5 miljoner kronor 

avsatts för tillgänglighetsåtgärder, vilket är lika mycket som 

föregående år. 

 

- Rekrytering av ny förvaltningschef pågår. 

 

 

§ 11 Aktuellt från miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 Inget aktuellt att rapportera. 

  

 

§ 12 Övriga frågor 

 

1) Ledamot Leenu Hernejärvi tog upp frågan om användning av 

rökmaskiner på teatrar i staden. Röken är ett stort problem för 

astmatiker och andra med andningssvårigheter. Teatern bör 

informera om förekomsten av rökmaskiner i samband med 

annonsering av arrangemanget samt vid försäljning av biljet-

ter. 

 

Rådet beslutar att bordlägga frågan till nästa sammanträde. 
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2) Rådet upprättar en bevakningslista där aktuella frågor tas upp. 

Listan följs upp vid nästkommande sammanträde. 

 

a) Utgår arvode till rådet för deltagande i den utbildning i 

mars månad som stadens funktionshinderombudsman an-

ordnar för handikapprådens ledmöter? Sekreterarna får i 

uppdrag att undersöka saken. 

 

b) Rådet vill bjuda in Ingrid Gyllfors, ny fastighetschef vid 

fastighetskontoret, till nästa sammanträde för att informera 

om gränsdragningen mellan idrottsförvaltningen och fas-

tighetskontoret avseende idrottsanläggningarna. 

 

c) Rådet vill lyfta frågan om offentliga toaletter i staden. Det 

är önskvärt att det blir fler. Rådet ämnar göra en inventer-

ing av hur tillgängliga toaletterna är. Sekreterarna får i 

uppdrag att skicka den broschyr som trafikkontoret tagit 

fram angående stadens offentliga toaletter till rådet. 

 

d) Rådet vill bjuda in miljöförvaltningens chef Gunnar Sö-

derholm under året. 

 

 

 

 

  Vid protokollet 

 

 

 

  Christina Moberg 
 


